
Nominerte	til	miljøprisen	2015
Kandidat Grunngjeving

1. Aina Johnsen. 
Lærer ved 
Knarvik vgs.

Nominert av: 
Irene Wood

«Ho er faktisk miljø menneske.  Ho Lærer oss som jobber der og elevene om hvor 
viktig det er med resirkulering. Vi har hold på med resirkulering på vår avdeling 
lenge Før skolen ble miljøfyrtorn. Når ansatte snakker om Aina er det for hennes 
store engasjement for resirkulering. Ho tar gjerne turen innom igjen kjevikdalen 
med elektronisk og henter plast og kompostposer. 
Vi har faste rutiner inne på gå med metall og glass. Alle elevene er med. 
Jeg mener at det er på sin plass at hun får mer enn takk for alt hun gjør.»

2. Kristian F. L. 
Amlie

Nominert av: Stig 
Bjarne 
Wigestrand Moe

«Jeg vil gjerne nominere en ildsjel i Bergen av de sjeldne. Jeg har aldri nominert 
noen før og det er ikke noe jeg tar lett på når jeg nominerer Kristian. Kristian F. L. 
Amlie er selverklært samkjøringentusiast og "Carma-ambasadør i Bergen". Jeg 
møtte for Kristian for første gang noen år tilbake etter jeg litt motvillig fikk vervet 
i min daværende bedrift om å bli samkjøring ambassadør for Spontan Samkjøring 
i Bergen. Det første som skjedde var at jeg ble smittet, slik som jeg vet flere har 
blitt av han. Smittet av engasjementet for en god sak. Han har stått på for 
samkjøring i Bergen siden 2010 og takket være han satte han Bergen på kartet 
med rekorder etter rekorder.

Dere kan lese mer om han (og buddyen hans) her. Carma appen: 
https://carmacarpool.com/bergen
Kristian i nyhetene: http://www.bt.no/nyheter/innsikt/Verdens-storste-
drosjeselskap-eier-ingen-drosjer-3465904.html
http://www.ba.no/nyheter/stadig-flere-bruker-samkjoring-i-bergen/s/1-41-
7262702

Det han har gjort for Bergen og samkjøring er å sette oss på kartet og endre 
tankegangen til flere av oss. Noe som ikke er så lett når det kommer til daglige 
transport vaner hos folk flest. Hvis dere ønsker å gå videre med han som 
kandidat så vil jeg kontaktet Inki Brown på telefon : 95789941»

3. butikken 
Reindyrka i 
Bergen

Nominert av: 
Cecilie Ailen 
Johansen

«Eit fantastisk, miljøvennleg og økologisk tilbod midt i Bergen sentrum. Innforbi 
eit breitt spekter av  mat og hushaldsprodukt. 
Dei set fokus på reine og økologiske produkt, mindre emballasje forbruk og 
samler mykje lokale produkt og gjer tilgjengeleg.»

4. Hordaland 
Natur og 
Ungdom

Nominert av:
Sara Andersen 
Vågenes

«for deres arbeid for miljø og natursaker i 2015.

Natur og Ungdom er en av de tydeligste miljøorganisasjonene for ungdom i 
Norge, noe det er tydelig at både ungdom og voksne politikere legger merke til. I 
2015 var de på i alle sosiale medier der ungdom er, og offisielle medier som avis, 
radio og tv. Der har de truffet tusenvis av mennesker med sitt miljøbudskap. 

Våren 2015 hadde Hordaland Natur og Ungdom en stor aksjon på 
Torgalmenningen der det var appeller om gruveavfall i Førdefjorden. Saken ble 
dekket i alle lokalaviser, på Dagsrevyen og på Kveldsnytt på nrk. Saken var umulig 
å ikke legge merke til den dagen, noe som jeg tror ga flere et innblikk i saken. Å 
komme på landsdekkende tv er utrolig viktig for å nå ut til flest folk! 

I 2015 jobbet også Hordaland Natur og Ungdom med saken om køprising, som til 
slutt ble vedtatt i bystyret. De hadde jobbet med saken i mange år. Ordningen vil 
bety masse for byluft, fremkommelighet og trivsel i byen fra den innføres i år. 



I tillegg har de jobbet masse med saker som FNs klimatoppmøte i Paris, økologisk 
mat og kollektivtrafikk. Hordaland Natur og Ungdom har kunnskapen, er synlige 
der det trengs og sier ting direkte. I tillegg tror jeg det er en stor styrke at de er 
mest synlige der ungdom er: på sosiale medier. Skal du treffe ungdom med 
miljøbudskapet, må du ta det der de er. Alt i alt mener jeg Hordaland Natur og 
Ungdom ville vært en svært verdig vinner av Miljøprisen 2016.»

5. Jotun ASA
Nominert av:
Jon Askeland og 
Jostein Borlaug

Sjå vedlagt brev

6. Norsk 
Klimastiftelse og 
Anders Bjartnes 
og Pål W. 
Lorentzen 
nomineres 
samtidig som 
enkeltpersoner

Nominert av:
Ole Hallvard 
Harlem Dyrbekk

«Norsk klimastiftelse har siden 2010 påvirket klimadebatten, og har særlig 
utmerket seg ved å heve kunnskapsnivået – ved å være bro mellom fagmiljøer og 
allmenheten. Stiftelsen har jobbet tett opp mot forskningsmiljøet i Bergen, og 
samler politikere, næringslivsledere og frivillige organisasjoner til sine møter. 
Gjennom magasinet 2c forsøker stiftelsen å formidle utilgjengelig klimaforskning 
til et større publikum.

Styreleder Pål W. Lorentzen har bidratt til å rette oppmerksomhet mot jusen i 
miljøvernarbeidet. Dette var en nyhetssak i Bergen tidende senest i dag. På 
Hordaland fylkeskommunes plankonferanse 2014 holdt han et innlegg om 
nettopp Grunnlovens vern av miljøet. Som tidligere daglig leder i Byluftlisten, vet 
jeg at vi har dratt nytte av dette i vårt eget lokale miljøarbeid. Basert på 
argumenter fra Lorentzen som skyts, argumenterte vi for at 
luftforurensningssituasjonen var i strid med Grunnloven. Her er to eksempler på 
praktisk anvendelse av dette argumentet:
http://www.nrk.no/hordaland/mener-bergen-trosser-grunnloven-1.11513897
http://www.ba.no/nyheter/bruker-grunnloven-mot-giftlokket/s/1-41-7140609

Anders Bjartnes har i flere år påvirket ordskiftet, særlig på Twitter, hvor han på 
en saklig, men offensiv måte utfordrer sentrale aktører. Det var også her han 
lanserte begrepet «det grønne skiftet» på norsk, som ble kåret til årets nyord i 
2015 av Språkrådet. I november 2015 ga Bjartnes ut boka «Det grønne skiftet –
stans Norges veddemål mot klimapolitikken» og han er redaktør og daglig leder i 
Energi og klima. Jeg er usikker på hvilken rolle han har hatt i kampanjen fossilt 
nedsalg eller karbonrisiko, men jeg har inntrykk av at han har vært sentral, 
sammen med daglig leder Lars-Henrik Paarup Michelsen. Igjen kan jeg bruke 
erfaringer fra Byluftlisten om hvordan dette har fått praktisk betydning for 
miljøarbeidet vårt: http://www.bt.no/nyheter/okonomi/Fossil-investeringer-pa-
pensjonskassens-bord-2992963.html

Miljøet rundt Norsk klimastiftelse har bidratt til å gi ammunisjon til de som 
argumenter for en offensiv klima- og miljøpolitikk. Å komme opp med de tunge 
argumentene er avgjørende for å nå fram i ordskiftet, og dette er en jobb Norsk
klimastiftelse og de foreslåtte kandidatene har gjort og gjør til fulle.»

7. «Mindstorms 
Hackers»

Nominert av:
Tor Inge Sætre på 
vegne av 
Teknolab Bergen

«for sitt arbeid med å forske på plastforurensning i maritime omgivelser.

«Mindstorms Hackers» var forøvrig eneste First Lego League lag fra Bergen i den 
Skandinaviske konkurransen First Lego League, og som gjorde det svært bra 
internasjonalt, og fikk dermed vist forskningsprosjektet sitt for en stor og viktig 
målgruppe.   

«Skandinavias beste robotmakere»



https://www.bergen.kommune.no/omkommunen/avdelinger/skoler/aurdalslia-
skole/8326/article-132019
http://www.fanaposten.no/nyheter/Her-er-Skandinavias-Abeste-robotmakere-
396797.html

Elever fant tusenvis av plastbiter i Fanafjorden
http://www.fanaposten.no/nyheter/Barn-fant-tusenvis-av-plastbiter-i-
Fanafjorden-386850.html

Beskrivelse av forskningsprosjektet deres:
http://www.mindstormshackers.net/mediapool/95/954923/data/Prosjektinnlev
ering_MindstormsHackers_v05.pdf
«

8.
Hardangerakade
miet for Fred,
Utvikling og 
Miljø

Nominert av:
Susanne Urban

Sjå vedlagt brev

9. Kari Berger

Nominert av:
Gunn Bogetvedt

Sjå vedlagt brev

10. Ingrid Udd 
Sundvor, Eivind 
Aalen Øi og Oda 
Johanna Agdal

Nominert av:
Lasse Trones

Sjå vedlagt brev
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Referanser: Saksbehandlar: Dato:

Dykkar: 2015/11975 Jon Askeland 15.01.2016

Vår: 16/83 - 16/646 jon.askeland@radoy.kommune.no

Kandidat til Hordaland Fylkeskommune sin Miljøpris 2015. 

Radøy kommune nominerer med dette Jotun ASA som kandidat til Miljøprisen for Hordaland Fylkeskommune 

2015, jfr. utlysinga på Fylkeskommunen sine nettsider.

Grunngjeving: Jotun ASA får miljøprisen for å vera vera eit flott forbilde for næringslivsbedrifter som uoppfordra 

tek ansvar for å rydda opp i tidlegare tiders ureining, og gjer dette på ein framifrå måte i godt samspel med lokale 

og statlege styresmakter på den nedlagde malingfabrikken i Mangerøy, Radøy kommune.

I perioden 1947 – 2009 har det vore drive malingfabrikk på Mangerøy i Radøy. Det var bergenselskapet Fleischers 

malingfabrikk som starta fabrikken, og dreiv den i mange år. Jotun ASA kom inn som eigar i 1972 og dreiv fram til 

avviklinga i 2009. Malingproduksjon er ei kjemisk næringsverksemd som medfører potensielle miljømessige 

utfordringar. Difor er produksjonen i dag strengt regulert for både innhald, prosess og avfallshandtering. Det har 

ikkje alltid vore slik. 

Næringseigedommen i Mangerøy er på ca 60 da. I dei tidlege åra vart svært miljøskadelege malingrestar og 

liknande dumpa på eigedommen, og fylt over med stein,- dette var i tida før Jotun kom inn som eigar. Desse 

avfallslagra har vore kjent, og Klif har registrert 3 deponi med sterkt ureina miljøskadelegt malingsavfall på 

eigedommen.

Jotun ASA avgjorde i 2008 å leggja ned tre ulike malingfabrikkar i Norge (deriblant Mangerøy) og erstatta dei med 

ein ny fabrikk i Sandefjord. Eigedommen i  Mangerøy vart bestemt avvikla og seld.

Det er i denne samanhengen dei fortener Miljøprisen. Jotun ASA var tydelege på at dei skulle sjølv ta arbeidet og 

kostnadene ved ei fullstendig opprydding avi avfallsdeponia i Mangerøy før dei selde eigedommen. Vidare var dei 

tydelege på at dei skulle gjera ryddearbeidet i godt samspel med kommune og Klif. Me veit at hovudgrunngjevinga 

til Jotun ASA for å gjera dette, ikkje først og fremst låg i forureininglova, men i firmaet sitt omdøme. Dei la vekt på 

at dei ikkje ville koma i ein situasjon i framtida der gamle miljøsynder på Radøy kunne svekka omdømet til firmaet 

og produkta deira. Dette er ei haldning me set stor pris på, og som er forbilde for andre!

Våren 2015 fekk me vita resultatet. Då kontakta Jotun ASA Radøy kommune og sa at ryddejobben er ferdig. Klif er 

nøgde og kommunen er nøgde, og eigedommen vart lagt ut for sal, og vart kjøpt av ei verksemd som vil etablera 

ny aktivitet der. Me vil også framheva det framifrå samarbeidet som har vore mellom Jotun ASA og Radøy 

kommune i løpet av ryddejobben. Dei har jamnleg informert og drøfta utfordringar med både ordførar, miljøleiar 

og byggesaksavdeling. Saman har me heile tida funne gode løysingar!



Sluttrekninga for denne ryddejobben enda på nærare 50 millionar kroner! Me har fått informasjon om at 

eigedommen vart seld for kring 10 millionar kroner, så firmaet har altså hatt ein kostnad på kring 40 millionar 

kroner for å ta ein stor miljømessig ryddesjau!

Nokre vil kanskje hevda at det å gjera dette er sjølvsagt, og forureiningslova krev det. Ja, men slik er det ikkje 

alltid, og det er heller ikkje alle verksemder som har økonomiske musklar til å ta slike løft. Det er mange døme på 

fabrikknedleggingar der avfallsdeponia blir liggjande og ureina områda rundt. Om så hadde skjedd her, ville truleg 

eigedommen og arealet blitt blokkert for annan aktivitet fram til ryddejobben vart gjort. Og me kan vanskeleg sjå 

at det er flust med kjøparar av ein eigedom som måtte starta med å bla opp 4  gonger kjøpesummen for å rydda 

opp i eit for dei ukjent miljøproblem.

Me meiner JOTUN ASA har både teke miljøansvar og samfunnsansvar ved måten dei har rydda opp på 

næringseigedommen i Radøy. Dette har dei gjort uoppfordra og på ein så flott måte, at dei framstår som gode 

ambassadørar for det beste ved norske næringslivsverksemder. 

Jotun ASA bør få Hordaland fylke sin miljøpris 2015.

Med helsing

Jon Askeland Jostein Borlaug
ordførar varaordførar

Dette dokumentet er elektronisk godkjent og har difor ingen signatur.

Vedlegg:
Framlegg til kandidat til Miljøprisen 2015

Mottakarar:
Hordaland Fylkeskommune -
Regionalavd.

Postboks 7900 5020 BERGEN



HARDANGERAKADEMIET FOR FRED, UTVIKLING OG MILJØ 
FORTJENER HORDALAND FYLKESKOMMUNE SIN MILJØPRIS 2016

Tenke globalt, handle lokalt: nå er Hardangerakademiet for fred, utvikling og miljø godt inne i sitt

andre driftsår. Mange ulike mennesker har bidratt med tusenvis av frivillige innsatstimer for å etablere

et fritt og uavhengig akademi i Jondal. Gjennom kurshelger, seminarer og tilstelninger får voksne og

ungdom større kunnskap om å skape et bærekraftig samfunn som tar vare på ressurser og miljø. 

Ulike kurs fokuserer bl.a. på:
- sammenheng mellom miljø, fred og utvikling

- økonomi og samfunn: når mennesket blir viktigst

- økologisk landbruk og permakultur

- fredsarbeid som grunnlag for miljøvern og det å ta vare på klodens ressurser

- bærekraftige boformer, energibruk og samfunn

- holistisk helse

- sunn og bærekraftig vegetarkost

Fredelige konfliktløsninger, rettferdig utvikling og bærekraftig bruk av naturen er verdier som er

eksistensielt nødvendige for vår fremtid. Det er få, om noen som jobber målrettet med å forebygge

miljøskader ved å se kritisk på systemene som frambringer miljøødeleggelser. Hardangerakademiet for

fred, utvikling og miljø er nå etablert som et tverrfaglig kraftsentrum med base i Jondal. Et internasjonalt

kontaktnett i arbeidet med bærekraftige løsninger tilfører Hordaland og Hardanger store ressurser.

Hordaland Fylkeskommunes miljøpris 2016 ville vært til stor inspirasjon, som ‘heider og stimulans for 

enkeltpersonar, lag og organisasjonar, bedrifter m.v., som har utmerka seg innanfor miljøvernarbeidet’.  

Jondal kommune ønsker å være en foregangskommune når det gjelder å finne konstruktive, konkrete

løsninger på klimautfordringene, og ordføreren er medlem i Klimaråd Hordaland. Ambisjonen om å bidra

til en bedre fremtid med ’STORE TANKER FRA SMÅ STEDER’ fortjener årets miljøpris!

Vi henviser til nettsiden www.hardangerakademiet.no, vedlegger oversikt over de ulike modulene i årets

grunnkurs og håper at dette samarbeidet mellom by og land når opp I konkurransen om blæst og midler,

som denne miljøprisen vil bety.

Med vennlig hilsen, i stort håp om positiv tilbakemelding

Susanne Urban, <susanne@urbanrabbe.no>, susanne@urbanrabbe.no, tel: 55 56 00 96

rådsmedlem Hardangerakademi for Fred, Utvikling og Miljø, Strandkaien 6, 5013 Bergen, 

BAKGRUNNSINFORMASJON:  

I desember 2014 ble Jonatunet, et tuberkulose-sanatorium fra 1934, formelt overtatt. Fase én av

rehabilitering og tilpasning av den 1500 m2 store trebygningen er i mål. Biblioteket er kommet på plass og

mange ulike kurs fyller bygget med liv. Det er snart 15 år siden årlige tverrfaglige symposier begynte å 
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bli skipet til, da i regi av Nordisk Fredsakademi. Programmet har samlet mellom 60 og 160 mennesker

til forelesnings-og diskusjonshelger rundt mange ulike tema med miljø, fred og utvikling som

utgangspunkt. Nå er Hardangerakademiet blitt et åpent møte- og arbeidssted, et sted for læring, for

kultur, for natur, et arnested for fremtidige løsninger. Prosjekter, seminarer, kurs, symposier og

studiegrupper har stikkord som: Folgefonn og Hardangerfjord; Naturens ressurser og ressursbruk i

nasjonal, regional og global målestokk, (eksempelvis ’vannets betydning’); Norsk Nordområdepolitikk

med dens planlagte dype inngrep i sjøen under den tinende isen; Globale naturkatastrofer;

Energiproblematikk; Matmangel i form av feilslått fordelingspolitikk; Økologisk landbruk og kortreist

mat.

Permakulturhage ble startet opp våren 2015, og den første potetavlingen kom i hus i oktober

samme år. Basis for studieåret 2015/2016 er et grunnkurs i fred, utvikling og miljø, jevnt fordelt på

helger gjennom studieåret. Sommerens symposium er lagt til 30.-31. Juli 2016.

Ett av de viktigste temaene Hardangerakademiet arbeider med er sammenhengen mellom miljø-

og fredsarbeid. Krig og militarisme ødelegger miljøet. Militære CO2-utslipp holdes utenfor

klimaregnskap, og militærsektoren er i mange land unntatt fra innsyn og miljøreguleringer.

Militarismen tilfører økosystemet skrap, tungmetaller, kjemiske gifter og radioaktive utslipp/partikler

som forurenser luft, jord og vann. Miljøødeleggelsene skjer både i krig og i fredstid og foregår på

militærbaser og industri- og testområder verden over. En militarisert verdensøkonomi ligger til grunn

for enorm sløsing med ressurser.

Et fagmiljø som Hardangerakademiet er uunnværlig for at vanlige mennesker skal klare å

engasjere seg i vår tids store komplekse problemstillinger.



Miljøprisen 2015: Ref: 2015/11975

Hordaland fylkeskommune

v/Tale Halsør.

Forslag til Miljøprisen for Hordaland 2015:

Kari Berger, Rabben, 5397 Bekkjarvik.

Grunngivelse:

Vi lever i en tid der alt skal skje elektronisk. Dette kan bli vårt banesår. Mange må 

søke tilflukt der ingen skulle tro, og lærer seg evnen til å overleve uten strøm-

styring.

Kvinnen som er foreslått, er født i 1955, og har i over tyve år kjempet for å bli 

trodd for sin påstand om at elektromagnetisk stråling påvirker cellenivå i 

menneskekropp, og har måttet betale dyrt for dette.

Hun tilhører den stille gruppen av norske nordmenn som er flyktninger i Norge 

for å berge livet. Stille og med kjærlig verdighet bor hun mellom fjellkløfter, har 

måttet flytte fra sivilisasjon, familie, venner og samfunnsliv. Dyrker sin jord og 

kjemper sin stille kamp uten internett og smarttlf. Mange må gjøre som henne. 

Likevel er det er ikke få i løpet av disse årene som har fått stille trøst gjennom 

nettopp hennes fast-telefon.

Hun startet i sin tid et lokallag for FELO (foreningen for el-overfølsomme) i

Hordaland sammen med Øystein Vognstølen. Av helse-messige årsaker er ikke 

dette lokallaget i skrivende stund aktivt.

Det stille likemannsarbeidet, som er helt uten godtgjørelse eller oppmuntring fra 

helsemyndigheter, fortsettes fra hennes side. Hun tar imot overnattingsgjester 

som trenger å få roet ned koket i kroppen, bryr seg om hvordan det går med 

enkeltpersoner som holder på å miste motet. 

ME-gåten og mange andre auto-immune sykdommer har sin årsak i uballanse i 

den elektriske situasjon på celle-nivå. Nevrologer, endokrinologer, geriatere, 



psykologer har sine løsninger, men mange har fått erfare at natur og frihet fra 

menneskeskapt stråling gir en ny start. 

En stille revolusjon er på gang av mennesker som trenger hvile fra stråle-stresset.  

(Folkets strålevern,  Foreningen Tenner og helse, Felo, mange 

strålesaneringsfirmaer og ernærings»shapper» dukker opp.)

«Tenk om jeg kunne gått ute og snakket med mennesker som ikke bærer 

telefoner, tenk om det hadde vært landområder som var vernet mot menneske-

skapt stråling, tenk om jeg kunne fått sykehus- eller tannlegebehandling i 

skjermet sone,  tenk om det hadde vært litt lettere å komme seg i en butikk, et 

forsamlingslokale eller på et kurs», sier ofte  Kari. Hun bærer stille uroen over 

generasjonene etter oss som er i spinn.

Fra skapelsen morgen har det vært nødvendig med fargespekter fra hele naturen 

for at indre organer skal  kunne ha sitt samspill. Det blå-hvite elektroniske lyset 

gir sykdommer. 

For å hedre alle de norske som er blitt stemmeløse flyktninger, som blir tiet i hjel i 

det offentlige rom, ber jeg at Kari Berger blir løftet opp ved å motta miljøprisen 

for 2015.

Med hilsen

Gunn Bogetvedt

Tlf 56 31 11 24



Nominasjon av Eivind Aalen Øi, Ingrid Udd Sundvor og Oda Johanna 

Agdal til Miljøprisen 2015

Jeg nominerer med dette Ingrid Udd Sundvor, Eivind Aalen Øi og Oda Johanna Agdal til 
Miljøprisen 2015 for deres organisering av forskjellige arrangementer, tilstedeværelse i 
media, deltagelse på internasjonale prosjekter og gjennomgående engasjement for miljøet.

Ingrid, Oda og Eivind er alle 18 år og går i tredje klasse på Bergen Katedralskole. De har alle 
vært aktiv i Hordaland Natur og Ungdom (NU) siden høsten 2013 og har den dag i dag alle 
viktige roller i organisasjonen i Hordaland. Det er hovedsakelig gjennom deres arbeid og 
aktivitet i NU at deres miljøengasjement viser seg, selv om de alle tre jobber for klima 
gjennom andre arenaer i tillegg.

Ingrid er leder i Hordaland Natur og Ungdom, og sitter i NU sitt landsstyre som følge av 
dette. Gjennom landsstyre i Natur og Ungdom har hun en viktig rolle for utforming og 
gjennomførelse av den nasjonale politikken til NU. Eivind er nestleder i Hordaland NU og
Oda er leder i Hordaland sitt største lokallag, Bergen NU. En stor del av alle lederrollene er å 
spre miljøbudskapet og få så mange som mulig til å handle mer klimabevisst. Bergen NU 
arrangerte eksempelvis et juleverksted denne vinteren på Pepperkakebyen der budskapet
om bærekraftig julepynt og resirkulering var fokus. Dette skaper engasjement i alle aldre.

Da de gikk i første klasse var alle tre sentrale i oppstarten av Bergen Katedralskole sitt eget 
lokallag. Det siste halvåret har fylkesstyret klart å gjenopplive lokallagene i Fana og på 
Langhaugen videregående, samtidig som Ingrid og Eivind startet et nytt lokallag på Voss.
I vår ledet Ingrid og Eivind gjennomførelsen av en stor demonstrasjon mot sjødeponi i
Førdefjorden på Torgalmenningen. Demonstrasjonen hadde over 800 deltagere og mye 
oppmerksomhet på sosiale media.

Ved starten av skoleåret i høst dro alle tre rundt på diverse skoler for mobilisere for miljø. 
Sammen med NU holdt de stands på hele fem forskjellige skoler i Bergensområdet. 
Eivind startet også et samarbeid med Bergen Film Festival og alle tre var med på å 
introdusere filmer som handlet om klima og mangfold under festivalen. Dette var en god 
arena for å snakke om klimasaken i Norge til et variert og nytt publikum.
Under årets TV-aksjon med inntekt til Regnskogfondet organiserte Ingrid foredrag fra 
regnskogsambassadører. Oda arrangerte et veldedighetsløp, 17. oktober, rundt Lille
Lungegårdsvann i samarbeid med TV-aksjonen Hordaland.

I høst ble Eivind og Oda med på et samarbeidprosjekt med fylkeskommunen der 
klimaengasjert ungdom gikk sammen som en del av fylkeskommunen sitt arbeid for å 
engasjere ungdom i miljøkampen. Samarbeidet var i forbindelse med et større prosjekt 
drevet av Eco-UNESCO fra Irland, der gruppen også deltok i en konferanse i Dublin som
jobbet opp mot årets klimatoppmøte. Eivind og Ingrid var tilstede under klimaforhandlingene i 
Paris sammen med flere delegater fra NU. Både før og under forhandlingene fikk de mye 
oppmerksomhet rundt deltagelsen her hjemme, og Oda var med på arrangeringen av 
oppdateringsmøte for ungdom her hjemme under forhandlingene.

De har alle tre vært viktige stemmer for klimaengasjert ungdom i Hordaland de siste årene og 
legger inn mye tid og arbeid for miljøsaken. De kan mye om aktuelle klimasaker i Norge, samt 
internasjonalt, og deler det de kan med så mange som mulig. De formidler budskapet til 
ungdommer over hele Hordaland og deltar på internasjonale konferanser og aksjoner, 
samtidig som de alle er aktiv i lokalmiljøene sine. Med store ansvarsroller i Hordaland Natur 
og Ungdom, samtidig som de oppretter samarbeid og er med på andre prosjekter, er disse



tre ungdommene prakteksemplar på ildsjeler som brenner for miljøet. Disse tre har hatt
et smittende engasjement som har fått mange ungdommer i Hordaland med i kampen 
for miljøet og for dette fortjener de å vinne Miljøprisen 2015!

Med vennlig hilsen Lasse Trones
Ungdommens bystyre representant Bergen Katedralskole

Referansepersoner:
Sara Andersen Vågenes, kampanjesekretær for Natur og Ungdom på Vestlandet
Tale Hammerø Ellingvåg, tidligere ansvarssentralist for Hordaland i Natur og Ungdom
Eco-UNESCO prosjektet i Irland:
Prosjektet drevet av Hordaland Fylkeskommune der Eivind og Oda tok del var drevet av Tale 
Halsør som jobber med klima og energi i fylkeskommunen. I delegasjonen satt det også 
medlemmer fra Changemaker, Ungdommens Fylkesutvalg og Ungdommens Bystyre. 
Klimatoppmøte i Paris-deltagelsen:
Turen var arrangert av Tale Hammerø Ellingvåg. I Paris deltok de på demonstrasjoner, tog 
og aksjoner. Både i møtelokalene og i Paris. For å få reisen til å være mest mulig 
miljøvennlig, tok de sammen bussen ned til Paris fra Oslo.
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